
Voorzitter geachte leden van de commissie, 

Mijn naam is Jaap Overbeek en ik mag inspreken namens de werkgroep Aalsmeer Gasloos, 

ontstaan uit de bijeenkomsten AalsmeerInzicht..  

Met belangstelling hebben wij Het Plan van Aanpak voor de jaren 2019 – 2021 voor een 

fossielonafhankelijk Aalsmeer in 2040 gelezen. In mijn inbreng beperk ik mij tot de 

Gebouwde omgeving en ga ik niet in op mobiliteit en andere beleidsterreinen.  

Het Plan van Aanpak ziet slechts op een beperkte periode van 2 jaar ter voorbereiding op de 

Transitievisie Warmte die uiterlijk in 2021 door de gemeenteraad moet zijn vastgesteld en 

waarin de gemeente op wijkniveau moet aangegeven wanneer een wijk van het gas af gaat 

en welke alternatieven er voor handen zijn. 

De gemeente Aalsmeer heeft er voor gekozen om niet energieneutraal te zijn maar 

fossielonafhankelijk. Een terechte keuze omdat energieneutraliteit zou betekenen dat je alle 

in Aalsmeer gebruikte energie ook zelf zou kunnen opwekken. Dat is ten ene male 

onmogelijk omdat we ons elektriciteitsverbruik nimmer zelf kunnen opwekken. De term 

energieneutraal leent zich dan ook niet voor toepassing op gemeentelijk niveau. 

Handelingsperspectief 

In het plan van aanpak wordt gesteld dat de gemeente Aalsmeer haar bewoners zoveel 

mogelijk duidelijkheid en een concreet handelingsperspectief wil geven. Die wens om 

duidelijkheid en handelingsperspectief is er nu reeds. Inwoners van Aalsmeer staan nu reeds 

voor de keus wat zij moeten doen als hun CV-ketel vervangen moet worden. Welke stappen 

kan ik nemen om mijn huis voor te bereiden om de energietransitie. Hoe maak ik mijn huis 

“aardgasvrij klaar”. Ons advies is: maak een stappenplan naar een “aardgasvrije woning” en 

biedt dit actief aan aan alle huiseigenaren in Aalsmeer. Dit is wellicht lastig voor de 

lintbebouwing, maar in de wijken als Hornmeer, Kudelstaart, Oosteinde is dit zeer goed te 

doen. De gemeente heeft daarin een voorlichtende taak. Neem de mensen mee in de 

energietransitie en bestrijdt het doemscenario die sommige media en politieke partijen 

denken te moeten verspreiden dat binnenkort de eerste huizen van het gas gehaald zullen 

worden. Tot 2030 en wellicht nog langer zal dat niet anders gebeuren dan wanneer 

bewoners er zelf voor kiezen.  

Datacenters 

In het plan van aanpak worden de datacenters in de regio gezien als bedreiging door hun 

grote vraag naar elektriciteit. Zie datacenters echter als een kans om hun overtollige warmte 

te gebruiken voor de verwarming van woningen en bedrijven. Aalsmeer heeft daarin al een 

primeur met de warmtelevering door het NLDC datacenter in de Hornmeer. 

Geothermie 

In het rapport van CE Delft wordt een grote besparing ingecalculeerd voor woningen, 

bedrijfsgebouwen en de tuinbouw door de inzet van Geothermie. Hier is een 

winstwaarschuwing op zijn plaats. In de regio waren enkele vergunningen verleend voor 

geothermische boringen. Deze zijn echter nimmer gebruikt omdat uit eerste seismografische 



onderzoeken is gebleken dat er in de ondergrond in deze regio breuklijnen zitten waardoor 

diepe geothermie niet mogelijk is. Definitieve conclusies zijn pas te geven nadat er 

proefboringen hebben plaatsgevonden. De kosten daarvan moeten in MRA verband 

gedragen worden want die gaan de draagkracht van de gemeente Aalsmeer te boven.  

Rol van de gemeente Aalsmeer 

Bij de energietransitie heeft de gemeente de regierol toegewezen gekregen. De gemeente is 

procesregisseur van de Transitievisie Warmte en heeft als taak haar inwoners zo juist en zo 

volledig mogelijk te informeren. Daarbij ligt primair de taak om voorlichting te geven over de 

energietransitie en de mogelijkheden om te tot besparing van energiekosten te komen 

d.m.v. het isoleren van woningen. Probeer niet alleen mensen die aan de slag willen te 

ondersteunen, maar probeer ook de mindset van mensen te veranderen zodat ze na gaan 

denken welke stappen ze kunnen zetten. 

Voor zonnevelden bepleit de werkgroep eerst daken optimaal te gebruiken voordat de 

schaarse vrije grond in Aalsmeer ingezet wordt voor zonnevelden.  

Is het haalbaar? 

Ja het kan, veel huizen verwisselen één keer per 10/20 jaar van eigenaar. Ook als je in je 

woning blijft wonen is je huis na 20 jaar toe aan een verbouwing. Bij elke verbouwing moet 

ook de energievraag aan de orde komen. Welke maatregelen kan ik treffen om mijn huis 

klaar te maken voor de toekomst bij de verbouwing van de zolder of het plaatsen van een 

nieuwe keuken.. 

Laatste oproep. 

Ondersteun de koplopers, zij geven als idealist het voorbeeld wat je kan doen om je huis te 

verduurzamen. Zij verwachten steun van de gemeente. Maar als zij van het gas af willen 

moeten zij € 1000 betalen om de gasmeter weg te laten halen. Hier zou de gemeente een 

fonds voor kunnen creëren. In de Lentenota las ik dat de aandelen Eneco vermoedelijk 

verkocht gaan worden. U zou, in navolging van uw samenwerkingspartner Amstelveen, 

kunnen overwegen deze incidentele gelden in te zetten voor de energietransitie.  

Na aanvankelijke scepsis over de geringe aandacht die de energietransitie in het Raads- en 

Collegeprogramma kreeg, is de werkgroep content met het stappenplan in aanloop naar de 

Transitievisie warmte in 2021. Zij hoopt op evenveel draagvlak in de gemeenteraad voor dit 

stappenplan als voor de motie van 1 november 2018. 

Wij lenen de toekomst van onze kinderen. 
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